

Title (en)  
Bending tool.

Title (de)  
Biegegerät.

Title (fr)  
Appareil de cintrage.

Publication  
**EP 0242819 A2 19871028 (DE)**

Application  
**EP 87105722 A 19870416**

Priority  
DE 3613139 A 19860418

Abstract (en)

In order to be able to bend and mount roof-gutter supports (T) on the roof in accordance with the pitch of the roof, a frame (12) is placed on the double lathing (D) at the roof end and the next roof lath (L), which frame possesses a holding device (18) having a channel (30) open on one side, into which the roof-gutter support (T) is inserted from below and in which it is guided. The frame (12) is clamped to the roof by means of a clamping device (40). By turning a pivoted lever (32), the roof-gutter support (T) is bent onto the double lathing (D) and nailed thereto. <IMAGE>

Abstract (de)

Um Dachrinnenträger (T) am Dach entsprechend der Dachneigung biegen und montieren zu können, wird auf die Doppellattung (D) am Dachende und die nächste Dachlatte (L) ein Rahmen (12) aufgesetzt, der eine Halterung (18) mit einem einseitig offenen Kanal (30) aufweist, in den der Dachrinnenträger (T) von unten eingeschoben wird und in dem er geführt ist. Mittels einer Spannvorrichtung (40) wird der Rahmen (12) am Dach festgespannt. Durch Umlegen eines Schwenkhebels (32) wird der Dachrinnenträger (T) auf die Doppellattung (T) abgekröpft und festgenagelt.

IPC 1-7  
**E04D 15/00**

IPC 8 full level  
**E04D 15/00** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**E04D 15/00** (2013.01)

Cited by  
EP0443621A1; DE4000619A1; DE10119152C1; DE19601632C1

Designated contracting state (EPC)  
AT CH DE ES FR GB IT LI SE

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0242819 A2 19871028; EP 0242819 A3 19880210; EP 0242819 B1 19900221**; AT E50455 T1 19900315; DE 3613139 A1 19871022;  
DE 3761730 D1 19900329; ES 2012782 B3 19900416

DOCDB simple family (application)  
**EP 87105722 A 19870416**; AT 87105722 T 19870416; DE 3613139 A 19860418; DE 3761730 T 19870416; ES 87105722 T 19870416